
زمزمه  هاي انحلال شرکت ملي صادرات گاز و 
پيگيري چندباره صادرات گاز در شرکت ملي 
گاز، ش�رکت ملي نف�ت و وزارت نفت، موجب 
ش�ده عملًا صادرات گاز متولي نداشته باشد. 
به گزارش فارس، خبرها حاکي از انحلال ناگهاني 
ش��رکت ملي صادرات گاز با وج��ود چالش ها و 
مشکلات بسيار ديگر حوزه اس��ت. جهت انجام 
مراح��ل انح��لال قانوني اي��ن ش��رکت، مهران 
اميرمعيني به عنوان رئيس هيئت مديره تصفيه 

شرکت ملي صادرات گاز ايران انتخاب شد. 
از طرفي در ح��وزه توليد گاز در س��ال 97، 85 
ميليون متر مکعب گاز طبيعي از توسعه فازهاي 
پارس جنوبي به توليد روزانه کشور افزوده خواهد 
ش��د که 25 ميليون متر مکع��ب از آن در نيمه 
ابتدايي امسال محقق شد و مابقي آن نيز با توجه 
به پيشرفت بالاي پروژه  ها تا انتهاي سال محقق 

خواهد شد. 
با اين افزايش توليد، خوراک گازي پتروشيمي ها 
و س��وخت نيروگاه ها در وضعي��ت مطلوبي قرار 
گرفتند، اما صادرات گاز همچون گذش��ته مورد 
غفلت واقع شده است و در صورت انحلال شرکت 
ملي صادرات گاز معلوم نيس��ت چه آينده  اي در 

انتظار اين بخش حياتي باشد. 
با وجود اينکه اي��ران داراي 18 درصد ذخاير گاز 
دنياست، اما کمتر از 2 درصد تجارت گاز دنيا را در 
دست دارد. با نگاهي به روابط گازي ايران با بازار 
نيازمند کش��ورهاي منطقه، مي توان مثال  هاي 

زيادي از ديپلماسي ضعيف انرژي ايران آورد. 
قرارداد قطع��ي ص��ادرات گاز به پاکس��تان در 

بلاتکليفي به سر مي برد. صادرات گاز به بازار يک 
ميلياردي هند سال هاست به تعويق افتاده است. 
پيگيري صادرات گاز به عمان فقط با وعده و وعيد 
دادن پيگيري مي ش��ود که موجب بي  اعتمادي 
طرف هاي عماني شده است و تکليف موضوع مهم 

قيمت گذاري آن هم مشخص نيست. 
قرارداد فعلي با ترکيه و عراق رو به پايان است و به 
علت نداشتن راهبرد کلان و بلندمدت، تمديد اين 
قراردادها رها ش��ده و مجدانه پيگيري نمي شود. 
خريد گاز ترکمنستان و تجارت و سوآپ آن نيز به 
بهانه مشکلات مالي چند سالي است که متوقف 

شده است. 
اين مش��کلات ناش��ي از آن اس��ت که صادرات 

گاز متولي واحدي ندارد؛ در نتيج��ه هر کدام از 
نهادهايي هم که به گونه اي با صادرات گاز مرتبط 
هستند مس��ئوليت وضع ناگوار فعلي را بر عهده 

نمي  گيرند. 
علاوه بر اين، چون ص��ادرات گاز در هم تنيده با 
مسائل سياسي و امنيتي کشور است، هيچ کدام 
از اين نهادها ريس��ک اين تجارت سراسر سود را 

نمي  پذيرند. 
مجموعه اين مسائل موجب شده روند مشخصي 
در صادرات گاز کش��ور وجود نداش��ته باش��د يا 
قراردادي بسته نش��ود يا قرارداد بدي بسته شود 
که منافع اقتصادي و سياس��ي کش��ور را تأمين 
نمي  کند. مثال آن انعقاد ق��رارداد IFLNG در 

سال گذشته است که در عين اينکه هيچ آورده اي 
فني و تکنولوژيک براي صنعت نفت کشور نداشت، 
قيمت بسيار پاييني براي آن پيشنهاد شده بود و 

ضرر اقتصادي محض محسوب مي شد. 
حال با زمزمه هاي انحلال ش��رکت ملي صادرات 
گاز و از سوي ديگر، مديريت و پيگيري چندباره 
صادرات گاز بين ش��رکت ملي گاز، شرکت ملي 
نفت و وزارت نفت، وضع نامناس��ب فعلي بدتر از 

اين خواهد شد. 
راهکار پايان دادن به اين مش��کلات ساختاري، 
تجميع مديريت و پيگيري صادرات گاز در نهادي 
مش��خص با اختيارات لازم و مش��خص است که 
هماهنگي و هم افزايي با دستگاه ديپلماسي کشور 
داش��ته و قراردادهاي صادرات گاز را متناسب با 
راهبرد جامعي که منافع سياسي و اقتصادي کشور 

را به صورت يکپارچه تأمين کند، پيش ببرد. 
در اي��ن صورت، ت��لاش مجموعه ه��اي مختلف 
مرتبط با صادرات گاز، تحت راهبرد کلان صادرات 
گاز هم راستا شده اس��ت، همچنين هماهنگي با 
دستگاه ديپلماسي کشور، چالش هاي سياسي و 

امنيتي صادرات گاز را هموارتر خواهد کرد. 
مطمئن��اً مزيت گ��ره خ��وردن امني��ت انرژي 
کش��ورهاي منطق��ه ب��ه گاز ايران، گس��ترش 
روابط سياس��ي- اقتصادي با کشورهاي منطقه، 
تحريم ناپذيري صادرات گاز و جايگزيني درآمد 
صادرات گاز به جاي بخش��ي از درآمد صادرات 
نفت، ارزش آن را دارد که مش��کلات ساختاري 
صادرات گاز را با جديت و سرعت بيشتري اصلاح 

کنيم. 

عقب ماندگ�ي در رابطه با ارائ�ه آگاهي هاي 
اقتصاد ايران ب�ه عامه مردم باعث ش�ده تا 
عده اي از ران�ت اطلاعات�ي اقتص�اد ايران 
بهره ب�رداري کنن�د. دراي�ن ب�اره رئي�س 
کميس�يون اقتصادي مجلس گفته اس�ت: 
س�ند ملي افزايش س�واد مالي و اقتصادي 
مردم تدوين مي ش�ود. ش�ايد به همراه اين 
رويداد  بايد ارائه گزارش هاي خطي، تحليلي 
و تفس�يري به همراه صورت هاي مالي ملي، 
صنعتي و شرکتي به يك الزام تبديل شود و 
مراکز پژوهشي و داده پردازي نيز توسعه يابد. 
به رغم وجود قوانين و دستور العمل هاي متقن 
براي شفافيت اقتصادي و گردش آزاد اطلاعات 
امروز با هزينه هاي عدم شفافيت زيادی روبه رو 
هس��تيم و عمده اين اقتص��اد در تملک بخش 
دولتي و عمومي است و به نظر مي رسد عده اي 
به صرف اينکه از اطلاع��ات اقتصاد ايران مطلع 
هس��تند عوايد اقتصادي قاب��ل ملاحظه اي به 
دست مي آورند و در برخي حوزه هاي اقتصادي 

مقاومت براي عدم شفافيت وجود دارد. 
در اثر کوتاهي در ارائه گزارشگري ساده و قابل 
فهم براي عموم مردم، امروز در حوزه شفافيت 
اقتصادي م��ردم گزارش هاي اقتص��ادي  را با 
جداولي ملاحظه مي کنند که چي��ز زيادي از 
اين جداول و گزارش ها متوجه نمي شوند زيرا 
در اين گزارش ها متون خطي ساده براي تجزيه 
و تحليل گزارش و تفس��ير اين اطلاعات وجود 
ندارد و حال آنکه اين ضمائم لازمه شفاف سازي 
اس��ت اما در کمال تعجب عده اي شفافيت را با 
انتش��ار اين جداول عموماً نامفهوم براي عموم 
مردم اشتباه گرفته اند و اينگونه تصور مي کنند 
که شفافيت پايان دس��تيابي به رانت اطلاعاتي 

است. 
در اين ميان بد نيست به خسارت هاي ناشي از 
عدم ش��فافيت اقتصادي در بعد کلان، صنعت، 
ش��رکت در حوزه هاي مختلف اشاره اي داشته 
باشيم. به طور نمونه تا امروز مشخص شده است 

که مجلس ب��ه دليل ضيق وقت براي بررس��ي 
بودجه عمومي کش��ور کمتر به دو سوم بودجه 
يعني بودجه ش��رکت هاي دولت��ي، بانک ها و 
مؤسسات وابسته با صدها هزاران ميليارد تومان 
توجه داشته است و تازه مردم متوجه مي شوند 
که ميانگين پيش بيني بازدهي بنگاه هاي دولتي 
نسبت به رقم کل بودجه گاهي به يک درصد هم 
در سال نمي رسد و حال آنکه عمده اقتصاد در 

بعد شرکت ها در اختيار دولت است. 
 يا اينکه با گذشت بيش از 10 سال از طرح سهام 
عدالت امروز دولت مدعي اس��ت ک��ه نيمي از 
حقوق خود را از محل سود سهام عدالت دريافت 
نکرده است از اين رو نمي تواند مديريت سهام 
عدالت را به 50 ميليون مش��مول طرح واگذار 
کند، حال در اين رابطه اين پرسش مطرح است 
که چگونه مديريتي بر شرکت هاي سهام عدالتي 
روا داشته شده اس��ت که در اين 10 سال حتي 
سالي 10 درصد هم سود نداده است تا با گذشت 

اين مدت سهام به طور کامل آزاد سازي شود. 
در اي��ن مي��ان، ام��روز کميس��يون اقتصادي 
مجلس ش��وراي اس��لامي گويا به آسيب هاي 
رانت اطلاعاتي در اقتصاد و عدم شفافيت و عدم 
آش��نايي مردم به مفاهيم و اطلاعات اقتصادي 
واقف شده است و تصميماتي در اين رابطه اخذ 

خواهد کرد. 
 در حالي که اقتص��اد ايران عمدتاً مالکيتش در 
اختيار دولت و بخش ه��اي عمومي غيردولتي 
است و در حقيقت عموم مردم بايد از مختصات 
و رويدادهاي اقتصادي اطلاع داشته باشند، تا 
کنون در حوزه شفافيت و گزارشگري اقتصادي 
به ش��کل صحيح اقدامي صورت نگرفته است 
به طوري که حتي متأس��فانه فارغ التحصيلان 
دانش��گاه ها ه��م گاه��ي از ج��داول مرتبط با 
متغيرهاي کلان اقتصادي و حس��اب هاي ملي 
يا بودجه عمومي و شرکت هاي دولتي و. . . معني 
و مفه��وم دقيقي تحصي��ل نمي کنند و همين 
وضعيت يک ران��ت اطلاعاتي ب��راي برخي از 

اشخاص مطلع از اقتصاد ايران و علم مالي پديد 
آورده اس��ت. حال به گفته رئيس کميس��يون 
اقتصادي مجلس، سند ملي افزايش سواد مالي 
و اقتصادي مردم تدوين مي شود و شايد به همراه 
اين رويداد جاي داشته باشد ارائه گزارش هاي 
خطي ، تحليلي و تفسيري به همراه صورت هاي 
مالي به يک الزام تبديل شود و مراکز پژوهشي و 

داده پردازي نيز توسعه يابد. 
 محمدرض��ا پورابراهيمي داوران��ي از تدوي��ن 
سند ملي براي افزايش س��واد مالي و اقتصادي 
مردم ايران خبر داد و گفت: در متون درس��ي 
دانش آموزان از مقطع ابتدايي تا زمان اخذ ديپلم 
موضوع آموزش هاي همگاني با رويکرد تخصصي 

گنجانده مي شود. 
وي در گفت وگ��و با ملت در تش��ريح نشس��ت 
کميسيون اقتصادي با حضور معاون وزير امور 
اقتصادي و دارايي، علوم، تحقيقات و فناوري، 
آموزش و پرورش، رئيس سازمان بورس، اعضاي 
هيئت مديره س��ازمان بورس و رئيس سازمان 
بورس کالا گفت: اين نشست با هدف لزوم تدوين 
سند ملي براي افزايش سواد مالي و اقتصادي در 
کشور برگزار ش��د که در اين جلسه گزارشي از 
آخرين وضعي��ت اقدامات کش��ور در خصوص 
ارتقاي سواد مالي و اقتصادي براي بهبود شرايط 

سواد اقتصادي در کشور ارائه شد. 
رئيس کميس��يون اقتصادي مجلس ش��وراي 
اس��لامي با بيان اينکه موضوع سواد اقتصادي 
به فرهنگ سازي در کشور نياز دارد افزود: بايد 
بر اس��اس يک برنامه زمان بندي روي موضوع 
فرهنگ سازي سواد مالي کار شود و براي اينکه 
بتوان ش��رايط را براي انجام رفت��ار اقتصادي 
مبتني بر رويکرد افزايش کارايي و بهره وري در 
بخش عمومي فراهم کرد بايد س��واد اقتصادي 

مردم را افزايش داد. 
  اقدامات هدفمند 

پورابراهيمي داوراني با اشاره به اينکه بر اساس 
گزارش هاي ارائه ش��ده اقدامات براي افزايش 

س��واد مالي به صورت پراکنده، غيرهدفمند و 
غيراستاندارد انجام مي ش��ود، ادامه داد: براي 
افزايش سواد مالي مردم بايد تمامي اقدامات در 
يک چارچوب هدفمند، برنامه ريزي و عملياتي 
شود تا بتوان با استانداردس��ازي يک ظرفيت 
جدي��د در حوزه آم��وزش همگاني در کش��ور 

ايجاد کرد. 
نماينده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي 
اس��لامي، ب��ا بي��ان اينک��ه وزارت آم��وزش و 
پرورش يک س��ند همکاري را با دستگاه هاي 
اقتصادي امضا مي کند تا بتوان در متون درسي 
دانش آموزان از مقطع ابتدايي تا زمان اخذ ديپلم 
موضوع آموزش هاي همگاني با رويکرد تخصصي 
را گنجاند، اظهار داش��ت: اين موضوع مي تواند 
به افزايش س��واد مالي مردم ايران در دهه هاي 
آينده کمک کند که در اين راستا وزارت علوم، 
تحقيقات و فناوري نيز اع��لام آمادگي کرده تا 
در حوزه دانشگاهي، سواد مالي دانشجويان را 

افزايش دهد. 
 پورابراهيم��ي افزود: مقرر ش��ده جلس��ه دوم 
بررس��ي موضوع س��واد مالي و افزايش آن در 
کشور ظرف هفته هاي آينده برگزار و گزارشي 
در اين خصوص تهيه شود تا بحث تدوين سند 
ملي افزايش س��واد مالي و اقتصادي در ايران با 
حضور وزراي امور اقتصادي و دارايي، آموزش و 
پرورش، علوم، بهداشت و درمان و معاونت علمي 

و فناوري رياست جمهوري عملياتي شود. 
رئيس کميس��يون اقتصادي مجلس ش��وراي 
اسلامي، تصريح کرد: کميسيون اقتصادي در 
حال حاضر محور بررسي افزايش سواد مالي در 
ايران شده تا با يک نگاه قانونگذاري اين موضوع 

با همکاري ساير دستگاه ها اجرايي شود. 
  محمدي:ارتقای سواد مالي به يك سند 

فرادستگاهي نياز دارد
شايان ذکر است شاپور محمدي رئيس سازمان 
ب��ورس و اوراق به��ادار بع��د از پايان نشس��ت 
مشترک رئيس کميس��يون اقتصادي مجلس 
شوراي اسلامي با معاون وزراي امور اقتصادي 
و دارايي، علوم، تحقيق��ات و فناوري، آموزش و 
پرورش، رئيس س��ازمان بورس، اعضاي هيئت 
مديره سازمان بورس و مسئولان سازمان بورس 
کالا، در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري خانه 
ملت، ب��ا بيان اينکه نشس��ت بس��يار خوبي به 
ابتکار پورابراهيمي رئيس کميسيون اقتصادي، 
ب��راي برنامه ريزي جهت ارتقاء س��واد مالي در 
کشور برگزار ش��د، گفت:س��واد مالي در ايران 
قابليت ارتقا دارد و بايد در اين بخش نسبت به 
کشورهاي همسايه و برخي کشورهاي پيشرو در 

اين بخش بهبودهايي حاصل شود. 
رئيس س��ازمان بورس و اوراق بهادار کش��ور، 
با بيان اينکه ارتقای س��واد مالي بايد در حوزه 
آموزش ابتدايي و دبس��تان دنبال شود، افزود: 
ارتقای س��واد مالي به سياست گذاري صحيح 
توسط سياس��تگذاران کمک مي کند تا فعالان 
اقتصادي بتوانند از اين دانش استفاده صحيح 
کنند، لذا اجراي اين موضوع به مشارکت تمام 

دستگاه ها و يک سند فرادستگاهي نياز دارد. 
معاون وزير ام��ور اقتص��ادي و دارايي، تصريح 
کرد: مقرر شد که جلس��ه ديگري براي بررسي 
افزايش سواد مالي برگزار و مشخص شود که هر 
يک از دستگاه ها چه وظايفي را دنبال مي کنند 
و برنامه ريزي زماني براي نيل به اهداف تعيين و 

سند و برنامه هاي تدويني اجرايي شود. 
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تدوين سندی برای افزايش سواد مالي مردم
رئيس کميسيون اقتصادي مجلس در تشريح نشست کميسيون اقتصادي با مسئولان بازار سرمايه خبر داد 

هادی غلامحسینی
  گزارش  یک

شرکت صادرات گاز در آستانه انحلال

 مديريت ديپلماسي صادرات گاز با کيست؟
   گزارش 2

معاون برنامه ريزي توانير خبر داد

 دريافت ۵۰ درصد مطالبات برقي ايران
 از عراق تا يک ماه آينده

مع�اون برنامه ري�زي و ام�ور اقتص�ادي تواني�ر ب�ا بي�ان اينکه 
خبرهاي خوش�ي از باب�ت دريافت پول ص�ادرات برق اي�ران به 
عراق در راه اس�ت، گفت:۵۰ درص�د پول برق صادرات�ي ايران به 
عراق تا يك م�اه آينده از س�وي اين کش�ور پرداخت مي ش�ود. 
مصطفي رجبي مشهدي در گفت وگو با فارس در پاسخ به اين سؤال که 
در سفر جديد وزير نيرو به عراق آيا مشکلات دريافت مطالبات ايران از 
عراق از بابت فروش برق به اين کشور حل شد؟ گفت: برنامه ريزي هايي 
براي پرداخت بدهي ها صورت گرفته و خبرهاي خوبي در راه است که به 

زودي بخش عمده اي از مطالبات پرداخت خواهد شد. 
وي در پاسخ به اين سؤال که ميزان بدهي عراق به ايران از بابت خريد 
برق ظاهراً 900 ميليون دلار است، گفت: در همين حدود است و قول 
داده شده است که 50درصد آن را طي يک ماه آينده به ايران پرداخت 

کنند. 
رجبي مش��هدي در خصوص اينکه ميزان صادرات برق ايران به عراق 
به چه ميزان اس��ت، گفت: صادرات برق ايران به ع��راق حدود 1200 

مگاوات است. 
به گزارش فارس، ايران طي سال هاي گذشته از بابت فروش برق به عراق 
يک ميليارد و 200 ميليون دلار طلب داشت اما به دليل عدم پرداخت 
اين مبلغ، دو سال پيش صادرات برق ايران به عراق متوقف شد تا تکليف 
اين بدهي مشخص ش��ود. پس از رايزني هاي صورت گرفته عراق قول 
داد در چند نوبت اين بدهي را پرداخت کند اما تنها به پرداخت حدود 
۳50 ميليون دلار اق��دام کرد و مابقي بدهي که ح��دود 900 ميليون 
دلار بود در اين دو سال گذشته به رغم ادامه صادرات پرداخت نشده و 

متوقف مانده بود. 
رجبي مشهدي در پاس��خ به اين س��ؤال که وزارت خزانه داري امريکا 
حدود دو ماه پيش به عراق ۴5 روز فرصت داد تا واردات برق از ايران را 
متوقف و يک کشور جايگزين پيدا کند، اما ظاهراً عراق با گذشت اين 
زمان هنوز موفق به اين کار نشده است، اظهار داشت: جايگزين کردن 
کش��وري به جاي ايران سخت و دشوار اس��ت و بحث صادرات برق به 

سادگي امکان پذير نيست. 
معاون برنامه ريزي و امور اقتصادي توانير با اشاره به اينکه ايران با عراق 
اهداف استراتژيک مش��ترک دارد، گفت: قطعاً هيچ خللي در صادرات 

برق ايران به عراق به وجود نخواهد آمد. 
رجبي مشهدي در پاسخ به اين سؤال که آيا از سمت عراق پيامي براي 
درخواست جديد اين کشور از ايران در بخش برق شده است، گفت: به 
زودي قراردادهاي جديدي در اين زمينه بس��ته خواهد شد و در حال 
حاضر شرکت هاي ايراني در عراق در حال س��اخت نيروگاه هستند و 

تبادلات انرژي با عراق کماکان پايدار خواهد بود. 

 خروج دام زنده گسترده باشد 
به مشکل مي خوريم

مع�اون وزي�ر جه�اد کش�اورزي گف�ت: ب�ه ص�ورت مح�دود، 
گزارش�اتي از خ�روج دام ه�اي مول�د از کش�ور داري�م، 
ن�داده،  روي  سيس�تماتيك  ص�ورت  ب�ه  ام�ر  اي�ن  ام�ا 
زي�را در اي�ن ص�ورت ب�ا آن برخ�ورد مي ش�ده اس�ت. 
مرتضي رضايي معاون امور دام وزارت جهاد کشاورزي در گفت وگو با 
تس��نيم درباره تأثيرات قاچاق دام زنده و دام هاي مولد بر بازار گوشت 
قرمز اظهار کرد: با توجه به اينکه اين پديده قاچاق است ما اطلاع دقيقي 
از تعداد دامي که از کشور خارج مي شود نداريم اما اين امر اثرات زيادي 
در بازار گوشت قرمز داخلي داشته است.  وي افزود: راهکار جلوگيري از 
قاچاق دام زنده به خارج از کشور، آن است که جابه جايي دام در کشور 
محدود ش��ود و در صورتي که انجام ش��ود هم به صورت کاملًا کنترل 

شده درآيد. 
معاون وزير جهاد کش��اورزي ادامه داد: مرزباني هاي کش��ور نيز بايد 
کنترل دقيق تري داشته باشند تا دام هاي زنده به صورت قاچاق از کشور 
خارج نشوند اما مادامي که تفاوت قيمت دام زنده در داخل از کشور و 
کشورهاي همسايه به اين سطح زياد است قاچاق دام از کشورمان ادامه 
خواهد داشت و دام به صورت قانوني يا غيرقانوني از کشور خارج خواهد 
شد.  وي در پاسخ به اينکه آيا گزارشي مبني بر خروج دام هاي مولد از 
کشور داريد، گفت: به صورت محدود، مواردي از خروج دام هاي مولد 
مطرح شده است، اما اين امر به صورت سيستماتيک روي نداده است 

زيرا در اين صورت با آن برخورد مي شده است. 
رضايي گفت: در صورتي که دام زنده به صورت گسترده از کشور خارج 
شود حتماً براي توليد س��ال آينده ما را با مش��کل مواجه خواهد کرد 

بنابراين بايد دقت بيشتري براي جلوگيري از اين امر صورت گيرد. 
وي در واکنش به اينکه آيا بعد از روي دادن پديده قاچاق دام از کشور 
تغييري در جمعيت دامي کشور صورت گرفته است، گفت: با توجه به 
گستردگي وسعت ايران و با وجود جمعيت حدود 70 ميليوني گوسفند، 
آمار جديدي درباره تغيير جمعيت دام ) بعد از گران ش��دن دلار و به 

صرفه شدن قاچاق دام( نداريم زيرا تعداد دام ها بسيار زياد است. 
رضايي اظهار داش��ت: پلاک گذاري و هويت گذاري دام هاي زنده يکي 
از راهکارهايي اس��ت که به طور دقيق براي مبارزه با قاچاق بايد دنبال 
شود که چند سالي است شروع شده و در سال آينده نيز به طور جد در 
وزارت جهاد کشاورزي دنبال مي ش��ود.  وي گفت: بر اين اساس تمام 
دام هاي کشور داراي هويت مي ش��وند اما با توجه به جمعيت دامي در 

کشور تحقق آن در يک سال امکانپذير نيست.

 معاون خزانه داري امريکا 
گزينه ترامپ براي رياست بانک جهاني

ب�ه  را  امري�کا  خزان�ه داري  مع�اون  ترام�پ 
مي کن�د.  معرف�ي  جهان�ي  بان�ك  رياس�ت  عن�وان 
به گزارش فارس به نقل از بلومبرگ، منابع آگاه اعلام کردند که »ديويد 
مالپاس« معاون وزير خزانه داري امريکا گزينه نهايي ترامپ براي رياست 
بانک جهاني خواهد بود.  به رغم اينکه ترامپ مصاحبه هايي براي نامزدي 
اين پس��ت انجام مي دهد اما منابع آگاه مي گويند بعيد اس��ت افرادي 
ديگري بتوانند نظر ترامپ را جلب کنند.  بر اساس اين گزارش تا کنون 
مصاحبه هايي با »ريل واشبون« رئيس شرکت سرمايه گذاري خصوصي 
فرامرزي امريکا، »مارک گرين« رئيس آژانس توسعه بين  الملل، »رابرت 
کيميتي« مقام ارشد سابق وزارت خزانه داري و »ايندرا نويي« رئيس 
شرکت تيسيکو انجام شده اس��ت.  هيئت مديره بانک جهاني از هفتم 
فوريه تا 1۴ ماه مارس سال جاري ميلادي به بررسي گزينه هاي رياست 
بانک جهاني مي پردازد.  اخيراً ديويد مالپاس کاهش وام دهي به چين را 
که يکي از بزرگ ترين وام گيرندگان بانک جهاني است، حمايت کرده 
است. بانک جهاني در سال گذشته متعهد به اعطاي 6۴ ميليارد دلار وام 
به بازارهاي نوظهور و کشورهاي در حال توسعه بود.  در حال حاضر جيم 
يونگ کيم رياست بانک جهاني را به عهده دارد. )جيم( از ژوئيه 2012 
تا کنون رياست بانک جهاني را به عهده دارد. وي علاوه بر تحصيل در 
رشته پزشکي دکتراي مردم شناسي دارد. وي دوازدهمين رئيس بانک 
جهاني است.  جيم يونگ کيم پزش��ک و تبعه امريکا و رئيس دانشگاه 
دارتموث امريکا بين سال هاي 2009 تا 2012 بوده و سابقه تدريس در 

دانشگاه هاروارد را نيز دارد. 

اتحاديه قنادان:  مردم توان خريد شيريني ندارند

فروش قنادی ها نصف شد
رئي�س اتحادي�ه قن�ادان ته�ران ب�ا بي�ان اينک�ه همزم�ان 
ب�ا افزايش قيمت کارت�ن و مقوا، قيمت ش�يريني با احتس�اب 
وزن کارت�ن محاس�به مي ش�ود، گف�ت: ب�ر اس�اس آم�ار 
فعلي ما، ب�ه واس�طه کاهش توان خري�د مردم مي�زان فروش 
قن�ادان در ته�ران بي�ش از ۴۰ درصد کاهش داش�ته اس�ت. 
علي بهره مند در گفت وگو با تسنيم، با اعلام خبر تغيير رويه در عرضه 
شيريني به مش��تريان و احتس��اب وزن جعبه و کارتن شيريني بر 
قيمت هاي مصوب قنادي ها و شيريني فروشي ها اظهار کرد: پيش از 
اتفاقات اخير و افزايش بالاي قيمت مقوا و کارتن، همکاران ما موظف 
بودند هنگام عرضه ش��يريني، وزن جعبه را کس��ر کنند تا خالص 
فروشي رعايت شود ولي با گران ش��دن قيمت کاغذ و کارتن، امروز 
در شرايطي قرار داريم که قيمت جعبه ش��يريني، از خودِ شيريني 

گران تر است. 
وي ادامه داد: بر همين اساس و براي جلوگيري از افزايش قيمت ها، 
از چند ماه گذشته که قيمت جعبه به تناس��ب نرخ کاغذ با افزايش 
۳00 تا ۴00 درصدي همراه شد، تصميم به احتساب وزن جعبه با 

نرخ شيريني گرفتيم. 
رئيس اتحاديه قنادان تهران با بيان اينکه تا پايان سال به هيچ وجه 
افزايش قيمتي در توزيع شيريني نخواهيم داشت، گفت: متأسفانه 
همکاران ما با افزايش قيمت مواد اولي��ه و حتي برخي کمبودها در 
اين بخش مواجه هس��تند به طوري که هر کيسه آردي که تا پيش 
از اين در بازار آزاد با قيمت حدود 60 ت��ا 70 هزار تومان خريداري 
مي شد، امروز با قيمت 110 هزار تومان عرضه مي شود و همکاران ما 
در تأمين روغن مايع هم که قيمت آن از 60 هزار تومان به 120 هزار 

تومان رسيده، با مشکل مواجهند. 
بهره مند خاطرنشان کرد: به  رغم افزايش قيمت مواد اوليه و مشکلات 
همکارانم��ان در تهيه اين اقلام، امکان افزايش قيمت ش��يريني به 
دليل عدم توان خريد مردم وجود ندارد و در همين مدت نيز شاهد 
بسته شدن تعداد قابل توجهي از قنادي ها به دليل مشکلات موجود 

هستيم. 
رئيس اتحاديه قنادان تهران تأکيد کرد: بر اس��اس آمار فعلي ما، به 
واسطه کاهش توان خريد مردم ميزان فروش قنادان در تهران بيش 

از ۴0 درصد کاهش داشته است. 

 ارز ارزان براي کالاها
 ارزاني به ارمغان نياورد

عضو کميس�يون اقتصادي مجلس گفت: اختص�اص ارز ۴هزار 
و 2۰۰ توماني به گروه�ي از کالاها به رغم اختص�اص ارز دولتي 
در عم�ل ارزاني و قيمت پايي�ن را براي کالاها رقم نزده اس�ت. 
علي اکبر کريمي در گفت وگو با خانه ملت، با اش��اره به چند نرخي 
بودن ارز در کشور گفت: ارز چند نرخي سبب ايجاد تنش و ناپايداري 
در بازار مي شود، لذا هرچقدر بانک مرکزي تلاش کند که شرايط نرخ 
ارز چند نرخي به سمت تک نرخي حرکت کند، شرايط پايدارتري 

در بازار خواهيم داشت. 
عضو کميس��يون اقتصادي مجلس شوراي اس��لامي با بيان اينکه 
بس��ياري از صاحبنظران معتقدند که اختص��اص ارز ۴هزار و 200 
توماني به گروهي از کالاها به رغم اختصاص ارز ارزان در عمل ارزاني 
و قيمت پايين را براي کالاها رقم نزده اس��ت، افزود: مردم همچنان 
شاهد قيمت هاي گران گروه کالاهايي هستند که ارز ۴هزار و 200 

توماني دريافت مي کنند. 
وي ادامه داد: حذف ارز ۴ه��زار و 200 تومان��ي مي تواند به حذف 
رانت هايي که در ش��رايط کنوني وجود داشته کمک کند و از سوي 
ديگر عوايد حاصل از ارز ۴هزار و 200 توماني اين امکان را به دولت 
دهد که اقشاري که نيازمند حمايت هس��تند مورد حمايت بيشتر 
قرار گيرند.  کريمي با بيان اينکه در راس��تاي پايداري بازار، حذف 
ارز ۴هزار و 200 توماني مي تواند تورم و گران��ي را که به مردم وارد 
مي شود کاهش دهد، اظهار داش��ت: پيش بيني اعتبارات لازم براي 
تأمين کالاهاي اساسي نيز از اولويت هاي بودجه اي است زيرا معيشت 

مردم به اين امر بستگي دارد. 
وي افزود: باي��د دغدغه هاي م��ردم در خصوص حق��وق و درآمد، 
خدمات دريافتي و جبران عقب ماندگي در بحث تورم به وجود آمده 
در ماه هاي اخير و کاهش ارزش پول ملي تا اندازه اي در سال آينده 

برطرف شود. 
عضو کميسيون اقتصادي مجلس شوراي اسلامي، تصريح کرد: بايد 
شرايطي را ايجاد کرد که با رويکرد عدالت محوري و منصفانه، امور 

مردم اداره شود و در شرايط تحريمي آسيب کمتري ببينند.

 گلايه رئيس مجلس از نحوه اجراي 
خصوصي سازي در کشور

رئيس مجلس با اش��اره به اينکه اصل ۴۴ قانون اساسي در کشور به 
درستي اجرا نشد و برخي مشکلات در استان ها به واسطه عدم اجراي 
صحيح اين قانون رخ داده اس��ت، تأکيد کرد: گزارش هاي دريافتي 

نشان مي دهد اصل ۴۴ قانون اساسي به درستي اجرا نشده است. 
به گزارش تسنيم، علي لاريجاني در نشست خود با فعالان اقتصادي، 
نخبگان و مسئولان استان آذربايجان ش��رقي با بيان اينکه بودجه 
بسيار فربه اي در بخش جاري کش��ور داريم که حتماً بايد تبديل به 
بودجه کوچک و چابک شود، گفت: در حال حاضر مشکلات کشور 
چندوجهي هس��تند که بايد براي حل آنها همه مسئولان با اتحاد و 

همدلي عمل کنند. 
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي با تأکيد بر اينکه در حال حاضر از 
جذب نيروي جديد دولتي جلوگيري کرده ايم و دولت در حال کاهش 
تعداد کارمندان است هر چند که در دوره اي در اين زمينه بسيار بد 
عمل شد، اضافه کرد: شيب کاهش تعداد کارمندان و نيروهاي دولتي 

آهسته است.
  لاريجاني با بيان اينکه زماني مي تواني��م از فرار مالياتي جلوگيري 
کنيم که دولت الکترونيک را راه اندازي کنيم، افزود: در حال حاضر 
زيرساخت هاي دولت الکترونيک راه اندازي شده و هر بخشي در آن 
سرمايه گذاري کرده است.  دولت الکترونيک بايد در سال آينده شکل 
بگيرد، اگر بتوانيم يک سال در پرداخت ماليات توليدکنندگان تنفس 
اعلام کنيم، قطعاً آن را انجام مي دهيم، هر چند يکي از مسائل ما اين 

است که کشور با ماليات اداره شود.  
رئيس مجلس شوراي اس��لامي با تأکيد بر اينکه ايراد مطرح شده 
در خصوص تمديد هر س��اله قانون ماليات ب��ر ارزش افزوده وارد 
است، عنوان کرد: لايحه ماليات بر ارزش افزوده دو سال در مجلس 
شوراي اسلامي مورد بحث و بررسي قرار گرفت و کارشناسان اعلام 
کردند که تنها در دو کش��ور ماليات بر ارزش اف��زوده از محصول 
نهايي دريافت مي شود که اين لايحه در دس��تور کار مجلس قرار 

مي گيرد. 
وي با اشاره به اينکه اصل ۴۴ قانون اساسي در کشور به درستي اجرا 
نشد و برخي مشکلات در استان ها به واس��طه عدم اجراي صحيح 
اين قانون رخ داده اس��ت، تأکيد کرد: به جاي پرداخت بدهي هاي 
دولت، شرکت ها را واگذار کردند که به اعتقاد من بايد يک بار ديگر 
خصوصي سازي صورت بگيرد و گزارش هاي دريافتي نشان مي دهد 

که اصل ۴۴ قانون اساسي به درستي اجرا نشده است. 
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